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Az útfelújítások és a tervezés éve volt 2024
Tóth Balázst, Vasvár polgármesterét a hagyományok-
nak megfelelően évértékelő összegzésre kértük. Tájé-
koztatást nyújtott az elmúlt évhez kötődő korszerűsí-
tésekről és a tervekről is.

- 2024 választási év volt. Mennyiben volt más, mint 
a többi esztendő? 

- Minden választási év más, mint a többi. Ilyenkor a vá-
ros élete kicsit megbolydul, bár azt gondolom ilyen hely-
zetben is Vasvárra a nyugalom, a higgadtság a jellemző. 
Ezt tapasztaltuk szerencsére 2024-ben is. A testületben 
jelentős változások történtek, a képviselők fele kicse-
rélődött, „Zoltánokkal” bővültünk. Az új megválasztott 
képviselők a régiekhez hasonlóan ugyanúgy a város ér-
dekében dolgoznak, a testület gördülékenyen működik 
az őszi megalakulás óta.

- Rendkívüli esemény történt a város életében?
- Vasvár működését befolyásoló rendkívüli esemény sze-

rencsére nem volt. A covid járvány, az energia árrobbanás 
évei után már ideje volt, hogy legyen egy nyugodtabb évünk 
is. A beharangozott nagy árvíz is elkerült bennünket, mert 
szerencsére nem a Rába vízgyűjtőjén hullott le az előre jelzett 
csapadékmennyiség, hanem a Dunáénál. Őszintén szólva az 
árvíz bennünket különösebben nem veszélyeztet, a legna-
gyobb kárt azzal okozza, hogy a Csónakázó tóból a halakat 
elviszi és a félszigetről a fahidat 10 méterrel odébb rakja. En-
nél nagyobb bajunk ne legyen ezután sem.

- Gazdaságilag milyen év volt 2024? 
- Az országos trendnek megfelelően a 2023-mas esztendő-

höz képest nálunk is gyengébb év lett a 2024-es. Az iparűzé-
si adóbevételek jelentősen elmaradtak a tervezettől, de más 
bevételekből részben pótoltuk a kieső pénzt, részben taka-
rékosan működtünk. Szerencsére stabil gazdasági háttérrel 
vágtunk neki a tavalyi évnek. Az intézményeknél nem voltak 
megszorítások, a nem várt, de indokolt eszközfejlesztésekre 
is jutott pénz, a közszolgáltatások jó színvonalon működtek. 
Minden év novemberében a legnagyobb adófizető cégek ve-
zetőivel fehér asztal mellett beszélgetve értékeljük az elmúlt 
évet és a jövő évi kilátásokat is megvitatjuk. Ebből a beszélge-
tésből azt szűrtem le, hogy a 2025-ös év is tartalmaz kérdő-
jeleket, de a cégvezetők bizakodóan tekintenek előre, a nehe-
zén már remélem túl vagyunk.

- A tavalyi évhez kötődik a város legnagyobb útfelújítása, 
emellett több önerőből megvalósuló projekt jött létre.

- A város történetének legnagyobb volumenű belterületi 
útfelújítási beruházása történt Vasváron: 14 utca újult meg. 
Az alábbi területek korszerűsödtek a projekt első ütemében: 

Köztársaság tér, Ragyogó utca, Dózsa György utca, Vörös-
marty Mihály utca egy része, Áchim András utca, Kossuth 
Lajos utca egy része, Pácsonyi utca, Góré utca. A második 
ütemben újult meg a Barabás István utca, a Béke utca, a Hu-
nyadi János utca – Góré domb, a Márkhegy utca, a Petőfi 
Sándor utca tömbbelsője, a Vasvári Pál utca – ismertette a 
polgármester.

- Mivel kevesebb megrendelése, munkája volt a mélyépí-
tési vállalkozásoknak, így ez kedvező helyzetet teremtett az 
önkormányzat számára. Ennek köszönhető, hogy jó áron 
tudtuk megvalósítani a projektet. Két ütemben, a tervezett-
hez képest több utca bevonásával jött létre a beruházás. Vol-
tak egyszerűbb szakaszai a projektnek, de például a Petőfi 
tömbbelső korszerűsítése összetettebb feladatot jelentett. Itt 
lakossági fórumot tartottunk, mivel sok ember életét érintő 
szakaszról van szó. A lakók nagyon fegyelmezetten fogadták 
a kellemetlenségeket. Külön öröm, hogy vasvári cég nyerte el 
a közbeszerzést és a munkálatok alatt csak pozitív visszajel-
zést kaptam a lakosságtól a cég munkájával kapcsolatban. Jól 
szervezetten, precízen, nagy szakértelemmel, odafigyeléssel 
végezték a munkájukat. Összességében nagyon jól sikerült a 
beruházás, ami természetesen nagyon sok előkészítő, egyez-
tető munkát igényelt.

Mindeközben egy hónap alatt szép csendben megtörtént 
a város közvilágításának, 818 hagyományos lámpájának és 
56 díszkandeláberének ledes cseréje. A 120 millió forintos 
beruházás teljes mértékben önerőből valósult meg. Az ener-
giaberuházás költsége öt-hat év alatt megtérül. Nehézséget 
okozott, hogy a díszkandeláberek hajdani gyártói már nem 
léteznek és újakat kellett találni. Szinén saját erőből újul meg 
a művelődési központ fűtési-hűtési rendszere. A fűtési rend-
szer teljes felülvizsgálata, felújítása megtörtént,  a légtechnika 
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felújítása folyamatban 
van. Elindult a Tretter te-
rem felújítása is.

- Milyen egyéb fejlesz-
tések valósultak meg?
- A tetszetősebb köz-

területi megjelenést 
szolgálja az egyöntetű 
utcanév tábla rendszer 
kialakítása a városban. 
Emellett elkészült az is-
kolában a konyha kor-
szerűsítése 30 millió 
forintból, amit szintén 
az önkormányzat finan-
szírozott. Az óvodába, 

bölcsödébe játékelemeket vásároltunk. Fontos ezen intézmé-
nyek klimatizálása, így ez a beruházás is folyamatban van. 
Megjegyzem: az óvoda és a bölcsőde is teljes létszámmal üze-
mel, azaz korábban jól döntöttünk a bölcsőde létrehozásával 
kapcsolatban. Vasváron az ügyeleti ellátás működik, a házi 
orvosi körzetek mindegyike betöltött, a szakorvosi rendszer 
azonban állandó orvoshiánnyal küzd. A kórház nem nagyon 
engedi ki orvosait a rendszerből, emiatt nem találunk bőr-
gyógyász, neurológus és szemész szakorvost. 

-Milyen tervek készültek el a 2024-es esztendőben?
- A helyiek számára látványos projekt volt a Hunyadi ut-

cai négy ház lebontása. Egy ház volt a miénk, a többi ingat-
lant meg kellett vásárolnunk. A területre részben parkolót 
és patakkapcsolatos parkot terveztettünk. Amint lesznek 
megfelelő uniós pályázatok, ezen tervvel azonnal rajtvo-
nalra állunk. Ugyanez igaz a sportöltöző tervével is. Ennek 
köszönhetően megduplázódik majd az öltöző hasznos terü-
lete, s emeletet is kap az épület. Mindeközben elkezdtük ter-
veztetni az Alkotmány utca 13-ban, a volt zárda épületében 
az önkormányzati lakásokat. Folyamatban van a Felsőárok 
hegy és a Hegybíró dűlő víz és szennyvíz rendszerének ter-
veztetése is. Meg fog újulni a kolostor főtéri homlokzata is, 
itt is a tervezés folyik egyelőre. 

- Milyen egyéb változások történetek a különböző terüle-
teken? 

- Az iparterületen a vasvári kötődésű AGS cég - reménye-
ink szerint - már a 2025-ös évben elkezdi a beruházást. A 
gépgyártással foglalkozó cég Vasváron 50-60 em-
bernek ad majd munkát. Valószínűleg egy másik, 
jól ismert helyi cég is az iparterületre fog költözni 
– jegyzi meg.

- Vasváron a parkosítást, a közterületek rendbeté-
telét a város tulajdonában lévő cég végzi. Az ered-
ményes munkához azonban szükséges a megfelelő 
lakossági hozzáállás. Kérem, hogy közös feladatunk 
legyen a város tisztán tartása. Továbbra is rengeteg 
jelzést kapok és látom is az eldobott csikkeket az ut-
cákon, a tömbházak előtt a zöldben. Keserűséggel 
tölt el bennünket, hogy a temetőben lévő, igényesen 
kialakított illemhelyiséget csak temetési időben tar-
juk immár nyitva a korábban ott kialakult áldatlan 

állapotok miatt. A temető fenntartása teljes mértékben ön-
kormányzati kézbe került. Több éves munkánk érett be most 
azzal, hogy precíz nyilvántartással rendelkezünk a sírmegvál-
tásokkal kapcsolatban. Látni, hogy nem lesz szüksége a vá-
rosnak új temetőre, hanem a felszabaduló helyek még hosszú 
évekre elegendő temetkezési helyet biztosítanak.

- Kulturális területen mi volt jellemző a tavalyi évre?
- A városi rendezvényeket megtartottuk. Érezni a látoga-

tottságon, ha országosan ismert előadó érkezik egy adott 
rendezvényre. Idén Caramel adott nagy népszerűségnek 
örvendő koncertet a családi napon, aminek természetesen 
erős pénzügyi vonzata volt. Kedvező, hogy egyre aktívabb a 
népfőiskola is. Az ő nevükhöz fűződik a szentkúti koncer-
tek megvalósítása. Itt lépett fel a Parno Graszt, a Csík Ze-
nekar, valamint Szalonna és Bandája. Figyelünk arra, hogy 
a beruházások előtt ne maradjanak el a régészeti kutatások. 
Rendszeres kapcsolat alakult ki a Pázmány Péter Katolikus 
Egyetem hallgatóival, akik visszajárnak Vasvárra régészeti 
feltárásokra. A civil szervezetek jól működnek, bár látha-
tó, hogy nem egyszerű számukra a fiatalítás. Évente kétszer 
ülünk össze: egyszer év elején az éves programterv összeál-
lításánál, másodszor pedig advent előtt a karácsonyváró mi-
att. Az adventi programsorozatnál az önkormányzat vállalja 
a költségeket, a civil szervezetek pedig a munkájukat teszik 
hozzá a rendezvénysorozat sikeréhez- ismerteti, majd a jövő-
re nézve hozzáteszi: – A működésünket azonban befolyásolja, 
hogy az iparűzési adóból, a legnagyobb bevételünkből újabb 
részt akar az állam elvonni a versenyképes járások program 
miatt. Ez azért érintene különösen fájdalmasan minket, mert 
tíz éves munkánk van a város adóbevételeinek növelésében, 
cégek Vasvárra vonzásában. Ez utóbbi kapcsán újabb cégek 
jelentkezése várható a jövőben. Azért fontos a város bevétele-
inek nagysága, mert kultúrára mindig sokkal többet költ Vas-
vár, mint a hasonló méretű városok. Ezt a színvonalat akkor 
tudjuk fenntartani, ha lesz elég bevételünk hozzá. 

A kultúrának a közösségépítő szerepét tartom a legfonto-
sabbnak, jó lenne elérni, hogy Vasvár minden polgára büszke 
legyen városára. Képviselőtársaim nevében is azt ígérhetem, 
hogy azért dolgozunk, hogy ez így legyen – összegezte Tóth 
Balázs polgármester, aki jókívánságait is megfogalmazta:

- Minden vasvári lakosnak boldog, erőben, egészségben és 
sikerekben gazdag új esztendőt kívánok!

Simon-Németh Adél
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Sajtóközlemény
Belterületi utak fejlesztése Vasváron I. ütem című projektben megvalósult útfelújításokhoz

2024/12/11

Vasvár Város Önkormányzata a „Belterületi utak fejlesztése Vasváron I. ütem” című TOP_PLUSZ-1.2.3-21-VS1-2022-00016 
azonosító számú pályázat keretében összesen 18 db önkormányzati tulajdonban lévő belterületi útszakaszon út, valamint 
hozzá kapcsolódó járda és parkoló felújítását és gyalogátkelőhely kijelölését valósította meg a meglévő belterületi úthálózat 
minőségi fejlesztése érdekében. A projekt az Európai Unió által biztosított 246.529.600,- forint vissza nem térítendő támo-
gatással, a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program Plusz keretében valósult meg.

A projekt célja volt a lakosság életminőségének növelése a városon belüli közlekedési feltételek javítása által, hogy komfor-
tosabb és biztonságosabb módon tudják megközelíteni lakóingatlanaikat, továbbá a vasvári lakosok mellett az idelátogatók 
is jobb utazási feltételek mellett tudják elérni többek között a város által nyújtott közszolgáltatásokat és közintézményeket. 
Fontos volt a belterületi úthálózat állagának megőrzése és további állagromlásának megállítása. 
A projekt elérte célját a kivitelezés alatt folyamatosan kapott pozitív visszajelzések által.

A projektben megvalósult műszaki tartalom:
A projekt keretén belül összesen 3246,405 m útszakasz került felújításra, melyből 2062,325 m-en az aszfalt kopó- és 
kiegyenlítőrétegének cseréje, valamint 1184,08 m hosszú szakaszon az út aláépítményének megerősítése valósult meg. 
Továbbá az útberuházáshoz kapcsolódó – a fejlesztendő út melletti – 39 db (1055,61 m2) gépjárműparkoló és 285,7 m 
gyalogos járda felújítása történt. A projekt közlekedésbiztonsági elemet is tartalmazott, a Köztársaság tér és Ady Endre utca 
kereszteződésében a gyalogátkelőhely kijelölése történt, valamint a Hunyadi János utcában a meredek lejtős terep miatt a 
forgalom korlátozására forgalomlassító küszöbök készültek.

A felújítással érintett útszakaszok és elkészült munkák: 
Pályázatban benyújtott

– Ragyogó utca (367 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Alkotmány utca (405 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Dózsa György utca (1901 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere) 
– Hunyadi utca (1872/2 hrsz.) - Dózsa György utcai csatlakozásnál 10 m - útfelújítás (burkolat csere)
– Köztársaság tér (1285 hrsz.) útfelújítás, (burkolat csere, szegély építés), gyalogátkelőhely kijelölés
– Vörösmarty utca (1505 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, alépítmény megerősítés)
– Áchim András utca (1648 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Áchim András utca (1282 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Kossuth utca (1954/2 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Pácsonyi utca (1462 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)
– Pácsonyi utca (1431 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, alépítmény megerősítés)
– Góré utca (1810 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere)

Új műszaki tartalom:
– Barabás István utca (522 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, szegély építés)
– Béke utca (1177/2 hrsz.) út, parkoló felújítás, (burkolat csere szegély építés)
– Hunyadi utca (1872/2 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, forgalomlassító küszöb készítése)
– Márkhegy utca (1630 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, alépítmény megerősítés, szegély építés)
– Vasvári Pál utca (1916 hrsz.) útfelújítás (burkolat csere, szegély építés)
– Petőfi Sándor utca (1226/1, 1226/2, 1210/7, 545 hrsz.) út, parkoló és járda felújítás (burkolat csere, szegély építés)

A kivitelezés megvalósításának időtartama: 2024. 01. 17. – 2024. 11. 22.

A projektről bővebb információt a https://vasvar.hu/top_plusz-1-2-3-21-vs1-2022-00016/ oldalon olvashatnak.

További információ kérhető:
Vasvári Polgármesteri Hivatal (9800 Vasvár, Alkotmány u. 1.) Borosné Tuboly Tímea pályázati referens
Elérhetőség:  telefonszám: 94/572-010 (41 mellék)
  e-mail: borosne.timea@vasvar.hu 
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Tóth Balázs polgármester a napirendi pontok előtti beszá-
molójában elmondta, hogy a Vas Népe TOP 100 céget tö-
mörítő listájára 2,5 milliárd forintos éves árbevétel felett 
lehetett felkerülni. Vasvárról a PNH Kft., a Castrum Fer-
reum Zrt., a Karintia Kft. és a Miell Quality egyaránt meg-
található ebben a TOP 100-as listában. Tájékoztatást nyúj-
tott arról, hogy a hivatal egykori dolgozóinak 2024-ben is 
szerveztek jó hangulatú nyugdíjastalálkozót. Szabó Zoltán 
képviselő rákérdezett a Hunyadi utcai beépítésre. A polgár-
mester válaszában elmondta, hogy a tervezés folyamatban 
van, a telek végén lévő támfalakat statikus fogja megvizs-
gálni. A vízelvezetést is meg kell oldania a támfalaknál, az 
önkormányzat számára itt is a biztonság a legfontosabb.

Közterületek tisztántartása
Elsőként elfogadták a testület éves munkatervét, amelyet a 
polgármester a hónapról hónapra bejegyzett tennivalókkal 
együtt ismertetett. Majd az elhagyott hulladék felszámolása 
és a közterületek tisztántartása került a fókuszba, ami önkor-
mányzati feladat. A többi hulladékkal kapcsolatos teendőket 
az állam koncessziós eljárás keretében a MOHU-ra bízta. A 
testület egyetértett abban, hogy az önkormányzati rendeletek 
következetes betartatásához közterület-felügyeleti rendszer 
lenne szükséges, de a humán erőforrás és költségvonzata mi-
att ez még a jövő feladata. Szabó Zoltán képviselő megjegyez-
te, hogy több kuka csikkgyűjtője lyukas. Az önkormányzat 
igyekszik ezeket cserélni. Majd módosították a távhőszolgál-
tatásról szóló rendeletet.

Tiszteletdíjakról döntöttek
Az önkormányzati képviselők, valamint a bizottsági elnökök 
tiszteletdíja január 1-től havi bruttó 110 ezer forint lesz. Az 
önkormányzati és a nem önkormányzati képviselőket a bi-
zottsági tagságért havonta bruttó 50 ezer forint tiszteletdíj 
illeti meg. A döntés szerint az önkormányzati képviselő ket-
tő bizottsági tagság esetén havi bruttó 70 ezer forintot kap. 
Majd a költségvetési koncepcióról tárgyaltak. A polgármester 
hangsúlyozta: tartalékkal zárják az évet.

Karbantartják a közterületi kamerákat
Tóth Balázs ismertette, hogy a rendőr-főkapitánysággal az 
önkormányzat tulajdonában lévő telepített közterületi térfi-
gyelő kamerarendszer üzemeltetésére évente kötnek szer-
ződést. A műszaki üzemeltetést, karbantartást egy külső cég 
végzi az önkormányzat megbízásából.

A népfőiskola alapítvány szerződése 
a Békeház használatáról

A Békeházat és a kávézót működtető alapítvány haszonkölcsön 
szerződését meghosszabbította a testület 2026. február 28-ig.

Külterületi utak fejlesztése
A testület már műszaki dokumentációval készíti elő a Hár-
mashegy I. utca és a Hegybíró dűlő külterületi útjainak 
rendbetételét. Dr. Pataky Pál alpolgármester a mákfai utak 
rendbetételére hívta fel a figyelmet. Mihályfi Zoltán képvise-
lő elmondta, hogy tapasztalata szerint a zsákos hidegaszfalt 

Képviselő-testületi ülés nem megoldás az utak karbantartásával kapcsolatban, így 
más megoldást kellene választani. Majd szó volt arról, hogy 
a Vasi Triász Kft. részére nyújtott tagi kölcsönt visszafizeti a 
cég január 31-ig.

Meghosszabbították a bérleti szerződést
A Vasi Hegyhát Önkormányzati Társulás által bérelt Árpád 
tér 8. szám alatti, önkormányzati tulajdonú helyiségben tér-
ségi kötelező szociális és gyermekjóléti feladatokat látnak el. 
A bérleti szerződést meghosszabbították. Dr. Fabók Tibor ta-
nácsnok fontosnak tartja, hogy a krízis telefonszámról tudja-
nak a rászorulók. A készenléti szolgálatot a Vasvári Szociális 
és Gyermekjóléti Központ nyitvatartási idején túl biztosítják 
a rászorulóknak. Ez a telefonszám: +36/20-473-7308.

Jogi út mellett szavaztak
Kiderült, hogy a Régióhő Kft.-től az MVM 50 millió forintot 
követel, mivel a Régióhő Kft. kevesebb energiát vételezett. A 
kft.-hez tartozó három városnak kell döntenie, hogy vállalják 
a peres utat. Vasvár a jogi út mellett döntött. Majd szó volt 
a tervezett sportöltöző megnövekedett energiaigényéről. A 
hálózatbővítés másfél millió forintba kerül, amit az egyesü-
letnek kell befizetnie, mert a villanyóra az ő nevükön van. A 
bővítés indokolt, a testület támogatta az előterjesztést.

Illetmények megállapítása
A Vasvári Városfejlesztési Nonprofit Kft. ügyvezetője mun-
kabérét osztályvezetői szintre, bruttó 720 ezer forintra emel-
ték. A polgármester bérét központi jogszabály szabályozza, e 
szerint bruttó 1.325.500 forint illetmény illeti meg, s ennek 
15 százaléka jár számára költségtérítésre. A testület a polgár-
mester számára a korábbi kéthavi jutalom helyett - a bérének 
központi emelkedése miatt - 2024-re egyhavi jutalmat sza-
vazott meg. Az alpolgármester bérét havi 400 ezer forintban 
határozták meg.
Tóth Balázs polgármester az év utolsó testületi ülésén össze-
gezte a közös munkát. Karácsonyi üdvözletét fogalmazta meg 
Tauszné dr. Vincze Edit járási hivatalvezető is. Elmondta, 
hogy augusztus 31-ig látja el a vezetői posztot, 40 éves mun-
kaviszonyát követően nyugdíjba kíván vonulni.

A Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar hagyományos Újévi kon-
certjére 2025. január 25-én kerül sor, 19 órai kezdéssel. A 
helyszín: Nagy Gáspár Művelődési Központ. A rendezvényen 
közreműködik a Vasvári Zeneiskola gyerekkórusa, valamit a 
vasvári vegyeskar. A belépő ára 3000 Ft, diák/nyugdíjas jegy 
2000 Ft. A koncert szünetében minden látogató vendégünk 
egy pohár pezsgőre. Várunk mindenkit szeretettel!

Újévi koncert

Fotó: archív
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Decemberi hónapunk a mikulásvárással, az adventi készü-
lődéssel és a karácsonyi ünnepekre való hangolódással telt. 
Adventi vásáraink mind a bölcsődénk, mind az óvodánk ré-
széről sikeresen zárult. Nagyon szépen köszönjük a szülői kö-
zösség áldozatos munkáját és a felajánlott portékákat!

December elején megérkezett hozzánk a várva várt Mikulás 
a krampuszával, akiket a csoportjaink gyermekei versekkel, 
énekekkel üdvözöltek.

Két ovis csoportunk a szülőkkel közösen adventre és kará-
csonyra hangolódást szervezett tornatermünkben, amelyen a 
szülők gyermekeikkel és óvodapedagógusaikkal együtt dalol-
hattak, mondókázhattak, együtt várva a közelgő ünnepeket.

Bölcsődés csoportjaink közösen bontották minden nap a 
kisgyermeknevelőink keze által készített adventi kalendáriu-
mot, számolva a napokat az ünnepekig.

Mindeközben színházi előadásaink sem maradtak el.: in-
teraktív papírszínházi sorozatunkban A suszter manói című 
darabon vehettek részt óvodásaink.

December utolsó szorgalmi hetében minden az ünnepi 
hangulatot tükrözte, a gyermekek izgatottan várták az óvodás 
karácsonyozást, ünneplőbe öltözve üdvözölték a karácsonyfát 
és az alatta megbújó ajándékokat.

Köszönjük a óvodapedagógusok, a pedagógia assziszten-
sek, a kisgyermeknevelők, a dajkák, a konyhások egész éves 
áldozatos munkáját, hisz mindent megtesznek két gondosko-
dó kezükkel, hogy a gyermekek szívébe örömet, és szemükbe 
fényt hozzanak a nevelési év során!

Boldog Új Esztendőt kívánunk!

Decemberi óvodás és bölcsődés híreink

Visszatekintő
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A 2024. év utolsó tanítási napján értékeltük a tanév eddigi 
eredményeit, Sejberné Szabó Marianna igazgató asszonytól 
megkapták az okleveleket, igazgatói dicséreteket a kiemelke-
dő eredményeket elérő diákok, a versenyeken eredményesen 
szereplők (irodalmi, matematikai, sport, művészet, lövészet, 
kistérségi alsós, iskolai adventi stb.). 

Kellő hangulatot teremtettek az aulában fellépő diákok, 
csoportok, osztályok, 
akiket az igazgatóhe-
lyettes asszonyok Ja-
kabné Varga Ildikó és 
Landorné Török Rita 
konferáltak fel, mu-
tattak be. A műsort a 
tanárokból verbuvá-
lódott énekkar kezdte 
karácsonyi dalokkal, 
majd pedig az elsősök 
köszöntötték a hall-
gatóságot. Az első 
részben felléptek még 
a 3.b osztályosok, a 
néptáncosok, Dancz 
Tamás gitár játékkal, 
majd egy hangulatos 

Évzárás, évösszegzés

rövid táncház zárta a blokkot. A szünet után hallhattuk a 7. 
évfolyamosok szép énekét, a 6. évfolyamosok betlehemes já-
tékát, majd a step-aerobikosok táncát. A diákönkormányzat 
képviselői Vincze Zita és Hermán Balázs átadta az általuk 
szervezett versenyek: az alsós rajz és a felsős osztálydíszítő 
verseny helyezettjeinek az ajándékot.

A rendezvényen Sáry Zoltán SzK elnökünk jóvoltából Kiss 
Gabriellától, a helyi OTP Bank fiókvezetőjétől alapítványunk 
karácsonyi ajándékként játékutalvány támogatást kaphatott. 
Köszönet érte!!!

A műsort az iskola tanulóinak és tanárainak közös éneklése 
zárta, ami egyben a nap, a 2024. esztendő zárása is volt.

Iskolánkban most már hagyomány, hogy diákönkormányza-
tunk tagjai, a vezetőség Hubay Kinga tanárnő irányításával 
szebbé, tartalmasabbá teszik az adventi időszakot iskolánkban.

A programok közt szerepeltek forró kakaózások, teázások az 
udvari szünetekben, Mikulás-várás,  Séfelné Ica néni irányítá-
sával mézeskalács sütések, Just Dance az aulában, karácsonyi  
mesélés, mozizás az iskolai könyvtárban az alsósok számára, 
karácsonyi zenélések az aulában, interjú a tanárokkal, lucázás 
az udvaron, iskolai házibajnokság, rajzverseny, osztály díszítő 
verseny, az utolsó napokban pedig a vezetőség tagjai ünnepi 
asztalokat varázsoltak az étteremben, hogy az ünnephez méltó 
körülmények között ebédelhessen mindenki.

Készülődtünk, várakoztunk a karácsonyra….

Külön köszönet a konyhánkat működtető Atroplusz Kft. 
munkatársainak, akik mindezekhez támogatást nyújtottak!

Könyvajánló
Életem – (Agatha Christie)

Agatha Christie-t (1890-1976) az egész világ ismeri, 80 de-
tektívregényt írt, mellettük elbeszéléseket, színdarabokat 
és rádiójátékokat. Arra a kérdésre, hogy „ki is ő most?” 
választ kaphattam, mert több évtizeden át írta a saját ön-
életrajzi könyvét, ami először 1977-ben jelent meg Életem 
címmel. Amint megláttam tudtam, hogy el kell olvasnom.

Agatha Mary Clarissa Miller 1912-ben ismerte meg Ar-
chibald Christie-t, egy táncestélyen és szerelem volt első 
látásra, majd 1914-ben összeházasodtak. A fiatal házasok 
1922-ben, a Brit Birodalmi Misszióval világ körüli útra in-
dultak és számtalan izgalmas kalandot éltek át Kelet-Afri-

kától egészen Új-Zélandig. A hazatérésük után nem sokkal 
a házasságuk megromlott, ezért elváltak. Agatha új életet 
kezdett és a munkája mellett szenvedélyes utazó lett. Egy, 
a Közel-Keleten tett útja során ismét rátalált a szerelem a 
fiatal régész, Max Mallowan személyében. 1930-ban össze-
házasodtak. Felhőtlen boldogságuk nem tartott, sokáig mert 
az élet mindig tartogatott váratlan fordulatokat.

Agatha Christie élete pont olyan izgalmas volt, mint a 
keze alól kikerülő művek. Nagyon szerettem ezt a lenyű-
göző memoárt, és jó érzés volt a fejébe látni annak, aki 
megteremtette Hercule Poirot és Miss Marple karakterét. 
Remélem, hogy az írónő minden rajongója elolvassa ezt a 
nem mindennapi életutat.

Bagoly Éva Sarolta
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A zöldfelületkezelés sikerességéhez a lakosság 
együttműködésére is szükség van

A Vasvári Városfejlesztési Nonprofit Kft. tevékenysége 
összetett. Alapfeladatként a város iparterületéért, fejlesz-
téséért, fenntartásáért felelnek. A vasvári Szentkút Fürdő 
működtetését is ők végzik már két éve, 2024-ben pedig 
új feladatként a város zöldfelületeinek kezelését is ők vet-
ték kézbe. Az ügyvezetővel, Zágorhidi Czigány Ákossal 
mindhárom területről beszélgettünk. Az interjúban első-
sorban a strand működtetéséről és a zöldfelület-kezelés 
kihívásairól volt szó bővebben, de az ipari parkkal kap-
csolatban is osztott meg örömhíreket az ügyvezető, aki-
nek a fürdő 2024-es szezonjáról szóló értékelését elmúlt 
lapszámunkban már olvashatták.

Most a zöldfelületkezelési munka összegzése következik, 
amely szintén összetett feladat, amelynek megszervezése, ko-
ordinálása nem volt egyszerű feladat a nonprofit kft. ügyve-
zetése számára, ám ezzel is sikeresen megbirkóztak. „Vasvár 
zöldfelület kezelését újra kellett gondolni az elmúlt években” 
- jelentette ki Zágorhidi Czigány Ákos, aki ennek okát meg 
is magyarázta: a közmunka program fénykorában viszony-
lag magas létszámmal, és a támogatásoknak köszönhetően 
megfelelő eszközparkkal oldotta meg a város ezt a feladatot. 
Ám az elmúlt időszakban jelentősen lecsökkent a közmunka 
programba bevonható személyek száma - főleg a Nyugat-Du-
nántúlon, így sokkal kevesebb önkormányzati feladatot le-
hetett megoldani a közreműködésükkel. Az elmúlt években 
Vasváron a zöldfelület kezelését külső vállalkozók oldották 
meg. 2024. elején döntött úgy a képviselőtestület, hogy a fel-
adatot a Vasvári Városfejlesztési Nonprofit Kft.-re bízza. Az 
ügyvezető munkájának köszönhetően már az előző évben 
részletesen meghatározásra került a kezelendő területek szá-
ma, mérete, jellege és gondozási gyakorisága. Ezt kibővítve 
és erre építve hozták létre az új rendszert. Két fős saját csa-
patot alakított ki a Kft., nagyrészt a meglévő, kihasználatlan 
gépekre építve. A saját emberek a belső, gyakrabban gondo-
zandó területek kezelik, ez mintegy 50 ezer négyzetméteres 
zöldfelületet jelent. Ugyancsak 50 ezer négyzetméter a vá-
rosközponttól távolabbi, és külső területek mérete, melyek 
jellegükből adódóan többnyire ritkábban kezelendők, ezeket 
a területrészeket alvállalkozói kezelésbe adta a Kft. Az alvál-
lalkozói munka feletti felügyeletet és ellenőrzést is az ügyve-
zető végzi. Ezzel a hibrid megoldással indultak neki a 2024-
es szezonnak. A korai tavasz és az enyhe ősz következtében 
március közepétől november közepéig kellett füvet nyírni és 
növényeket gondozni.

Az átállás nem volt egyszerű, de sikeresnek bizonyult. 
Zágorhidi Czigány Ákos elmondta: A munkaszervezéssel 
igyekeztek a városi rendezvényekhez is igazodni, illetve a 
lakossági igényekre is lehetőleg gyorsan reagálni a fűnyírá-
sok, sövény- és bokornyírások elvégzésénél. Az esős és me-
leg időben is le tudták követni a növényzet változását, a fű 
gyors növekedését a munkatársak. A Kft. eszközparkjában 
az alapvető eszközök rendelkezésre álltak (fűnyíró kistraktor, 
motoros kaszák), ehhez vásároltak néhány kisebb eszközt és 

egy elektromos kisteherautót, amely keskeny nyomtávú, bil-
lenőplatós, így kiváló az ágak, a zöldhulladék begyűjtésére és 
elszállítására a belvárosban, valamint a munkaeszközök és 2 
személy szállítására. A kisteherautó teljes egészében elektro-
mos, költséghatékony a működtetése, csendes és nagyon ala-
csony a környezeti terhelése.

A fűnyírás végeztével az alvállalkozói feladatok megszűn-
tek, a saját csapat számára azonban az ősz és a tél is bőven ad 
feladatot. A fő irány most a fás szárú növények kezelése, az 
elhanyagolt, gazos területek kitisztítása. „Hosszú a lista, amit 
az év során a lakóssági jelzések, illetve a saját tapasztalataim 
alapján összeállítottam az elvégzendő feladatokról. Az év vé-
gén sikerült két hosszú, begazosodott vízelvezető csatornát 
kitisztítani, jelentős tisztogatásokat elvégezni a fürdő, a volt 
kemping és a temető kerítése mentén. Munka van bőven, re-
mélem, az idő engedi továbbra is a tervek megvalósítását, és 
a vasváriak a téli időszakban is érzékelik majd a változásokat.” 
-jegyezte meg az ügyvezető, aki azzal folytatta: bár a tőlük 
telhető legtöbbet igyekeznek megtenni a városi zöldfelület 
kezelésében, a lakossághoz is van kérésük.  „Jó lenne a vasvá-
riak részéről is egy szorosabb együttműködés néhány terüle-
ten, ahol ez eddig nem mindig valósult meg” -fogalmazott az 
ügyvezető, aki ki is fejtette, mire gondolt: A Kft. munkatársai 
közterületeket gondoznak, köztük például parkolókat is. Ám 
az itt álló autók sokszor nehézséget okoznak számukra. Ilyen 
helyeken igyekeztek úgy időzíteni a fűnyírást, hogy kora reg-
gel kezdték a munkát és ahol nem tudták egy-egy parkoló 
autó miatt a teljes felületet levágni, ott hétvégente is próbál-
koztak. Ám gyakran akkor sem jártak sikerrel. Az ügyvezető 
az esetek ismertetésével nem is a napi parkolókra utalt, ha-
nem a hosszú távon ott maradó, ott hagyott autókról beszélt. 
A bizonyos esetben rendszámtáblával sem rendelkező gép-
kocsik a többi parkolni szándékozó elől foglalják el a helyet, 
és lehetetlenné teszik ezen területrészek gondozását. Lassan 
magas fű veszi körül ezen gépjárműveket, mely jelentősen 
rontja a szépen nyírt szomszédos területek látványát. De ha 
már parkolásnál tartunk, az ügyvezető azt is gondnak tarja és 
a lakosság együttműködését kéri ebben, hogy vannak olyan 
zöldfelületek a városban, amelyek nem parkolók, mégis arra 
használják többen.  A felületek gondozása itt is akadályba üt-
közik emiatt, nem beszélve arról, hogy a gépkocsik tönkrete-
szik a közterületi zöldfelületek ezen részeit. „A polgármesteri 
hivatal munkatársai egyébként elkezdték a hosszú távra ott 
hagyott autók tulajdonosainak felszólítását, már több gép-
kocsitól sikerült így a parkolóterületeket felszabadítani, ezt 
a munkát a jövőben is folytatni fogják. De emellett minden-
kit arra kérünk, hogy senki ne olyan zöldfelületen parkoljon, 
amit nem erre szánt a város. Legyenek igényesek lakókör-
nyezetükre, az mindannyiunk érdeke, hogy ne csökkenje-
nek a belvárosi zöldfelületek, és ezáltal a mi munkánkat is 
könnyebbé teszik” - zárta összefoglalóját Zágorhidi Czigány 
Ákos, a Vasvári Városfejlesztési Nonprofit Kft. ügyvezetője a 
város zöldfelület kezelésének 2024-es tapasztalatairól.
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VASVÁR NÉPFOISKOLA januári hírei:
„Építs házat, művelj kertet, teremts jövőt vidéken”

Iroda: 9800 Vasvár, Kossuth L. u. 8. Honlap: www.nepfovasvar.hu
Facebook:www.facebook.com/vasvar.nepfoiskola

Instagram: www.instagram.com/vasvar.nepfoiskola

Oszkói Kézműves Műhely 
Könyvkötés bőrrel

A résztvevők egy újrahasznosított, szép lapokból álló füzetet 
kemény borítóval látnak el, majd egyedi mintájú, bőrkötéssel 
borítják be.
Programvezető: Gyürki Edit, kézműves
Részvételi díj: 15 000 Ft/Fő
Helyszín: Kézműves Műhely (9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. 

Hátsó bejárat)
A programon való rész-
vétel regisztrációhoz 
kötött!
További információ és 
regisztráció:
Drimmer Lászlóné Kati, 
+36 30 732 5326, 
kati@oszko.hu

ÍZES VIDÉK GASZTROMŰHELY 
PROGRAMJAI

Kovászoskenyér-készítés
Csatlakozz hozzánk, és sajátítsd el a kovászos kenyérsütés 
rejtelmeit!
A tanfolyam során megtanulhatod a kovász készítését, eteté-
sét, és az igazán finom kovászos kenyér elkészítését. Továbbá 
formázási technikákat és a sütés előtti metszéseket. Kérjük egy 
kelesztőtálat és egy konyharuhát hozz magaddal a programra!
Oktató: Harmath Éva            |             Részvételi díj: 17 000 Ft 

Időpont: 2025/01/18. (szombat) 09:00–13:00
Helyszín: Ízes Vidék Gasztroműhely (Oszkó, Rákóczi u. 51.)
A programon való részvétel regisztrációhoz kötött!
Regisztráció: nepfovasvar.hu/szolgaltatasok/izes-videk- 

gasztromuhely-programok

Gombász klub indul Vasváron!
A Vasvár Népfőiskola szervezésében, Kalauz Katalin és Kala-
uz József gombaszakértők szakmai támogatásával havi rend-
szerességgel elindul a Vasvári Gombász Klub. 
A klub első indító alkalmának időpontja és helyszíne: 
2025. január 10. péntek 18.00-20.00
Békeház (Vasvár, Kossuth Lajos u. 10.)
A rendszeres havonkénti alkalmakon gombaismereti túrákat, 
előadásokat és egyéb programokat tervezünk.
A klub első indító alkalma ingyenes, de regisztrációhoz kötött!

Jelentkezési határidő: 
2025. január 9. 12.00
Regisztráció és információ: 
Nagy Krisztina,
+36 30 5858322,
nagy.kriszta@hegypasztor.hu

Kosárfonás műhelyfoglalkozás 
haladóknak

A kosárfonásban már jártas, az alap technikákat már isme-
rők számára gyakorlási lehetőséget biztosítunk a kosárfonó 
műhelyfoglalkozáson. A workshop során 1 db kosár fog elké-
szülni.
Oktató: Pados 
Zoltán kosárfo-
nó, a népművé-
szet mestere
Részvételi díj: 
12 000 Ft/fő
Helyszín: 
Kézműves műhely (9825 Oszkó, Rákóczi u. 51.)
A programon való részvétel regisztrációhoz kötött!
Regisztráció: 
Drimmer Lászlóné Kati, 30 732 5326, kati@oszko.hu

Fafaragás alapjai
Készítsd el a saját kanaladat! A foglalkozáson lehetőséged 
nyílik egy evőkanál és egy lapos fakanál elkészítésére, miköz-
ben a faragás alapjait sajátíthatod el. A szükséges eszközöket 
(faragókés, kanálfaragó kés/véső, csiszolópapír) és faanyagot 
(cseresznyefa) biztosítjuk, neked csak a munkakedvet kell 
hoznod. Akinek van saját fafaragó eszköze, javasoljuk, hogy 
hozza magával.
Oktató: Zalai Béla fafa-
ragó, a Zala megyei Nép-
művészeti Egyesület tagja
Helyszín: Kézműves Mű-
hely (9825 Oszkó, Rákó-
czi u. 51. Hátsó bejárat)
A programon való részvétel regisztrációhoz kötött!
Részvételi díj: 15 000 Ft/Fő
További információ és regisztráció:
Drimmer Lászlóné Kati, +36 30 732 5326, kati@oszko.hu

Tűzzománcékszer-készítés
Mire számíthatsz?
-Tűzzománc alapanyagainak bemutatása és megismerése
-Iszap zománccal való munka
-Visszakaparásos technikával készült ékszerek készítése
-Üveggyöngy díszítésű ékszerek
Programvezető: Büki Bogi     |    Részvételi díj: 13 000 Ft/Fő
A programon való részvétel 
regisztrációhoz kötött!
További információ és re-
gisztráció:
Rada Emma, +36 30 392 3703, 
rada.emma@nepfovasvar.hu
Helyszín: Kézműves Műhely 
(9825 Oszkó, Rákóczi u. 51. 
Hátsó bejárat)
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Január 17. 17 óra „Horizont” Kiállítás 
megnyitója
Vasi Amatőr Alkotók Vándorkiállításának „Horizont” című 
kiállításának megnyitójára invitáljuk Önöket,
A „Vasvári Fiatal Alkotók Falán” Szijártó Szonja, a Vasvá-
ri Általános Iskola volt diákja, a Szombathelyi Művészeti 
Szakgimnázium és Technikum 10. osztályos tanulója mun-
kái tekinthetők meg.
Mindkét kiállítás március 6-áig látogatható a Nagy Gáspár 
Művelődési Központban.
A megnyitón közreműködnek a Vasvári Könyvtár és Művelő-
dési Központ Vasvári Ifjúsági Színpadának tagjai.

Január 22.
17 óra Kiss Lajos: Tócsába 
dobbantok című könyvének 
bemutatója
Sok vasvári is támogatta annak a könyvnek a megjelenését, 
amelynek bemutatására invitáljuk Önöket a Magyar Kultúra 
Napján. A helyi, mákfai szerző, Kiss Lajos: Tócsába dobban-
tok című kötetében versek, dalszövegek és aforizmák találha-
tók Mód Petra Diána akvarell illusztrációival. A kötetet Kiss 
Lajos és Mód Petra 
Diána mutatja be az 
érdeklődőknek. A 
rendezvényen, Kiss 
Lajos saját szerzemé-
nyeket és Los Andi-
nos-dalokat is játszik. 
A helyszínen a kö-
tet megvásárolható, 
melyet a szerzők sze-
mélyre szóló dediká-
cióval látnak el.

Január 24. 15 óra Játszóház a Bendefy 
könyvtárban
Játszóházba invitáljuk a kicsiket és nagyokat a vasvári Dr. 
Bendefy László Városi Könyvtár Gyermekkönyvtárába. Az 
olvasás, könyvnézegetés mellett játszani és kézműveskedni 
is lehet.

Január 24. 19 óra Dumaszínház
Újabb Dumaszínházi előadásnak ad helyet a Nagy Gáspár 
Művelődési Központ. Jegyek a www.dumaszinhaz.hu olda-
lon vásárolhatók meg.

Január 25. 19 óra Újévi koncert
A Művelődési Központ ad helyet az idei év során is a Vasvári 
Ifjúsági Fúvószenekar szokásos újévi koncertjének. A remek 
darabokat felvonultató előadás mindenki számára nagy él-
ményt jelent. Jöjjön el Ön is, hallgassa meg az előadást!

Januárban is:
Minden szerda délelőtt 9-12 óra között várjuk a 0-3 éves ko-
rúakat és szüleiket a Babák Könyvtára programjaira a Ben-
defy Könyvtárba.
A Bendefy Könyvtár állományából kiselejtezett DVD-k és 
könyvek között válogathatnak mindkét intézményegységünk 
nyitvatartási idejében. Új kínálattal várjuk Önöket!
Kísérjék figyelemmel az intézmény híradásait, a közösségi 
oldalakat az aktuális programokról. 

Várjuk Önöket intézményeinkben!
Februári előzetes:

Február 7. 18 óra Kiállítás megnyitó
A Bendefy Könyvtárban az Ablakvadászok által készített fo-
tók segítségével bemutatjuk az egész év során megtekinthető 
kiállítás keretében Vasvár csodás „Világító ablakait”, a 2024-
es karácsonyvárás időszakából.
Február 21. 
Ápolók Napja – Képzés és este bál
A vármegye ápolóinak egész napos programjára kerül sor, 
melyben koszorúzás, emlékezés, továbbképzés és lezárásként 
báli vidám forgatag várja a résztvevőket.
Február 22. Tűzoltó közgyűlés
A Vasvári Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesület éves köz-
gyűlésének ad helyet a Művelődési Központ.

Vasvári Fiatal Alkotók Fala
2025 januárjától új kezdeményezésként, hagyományteremtő 
szándékkal lehetőséget kívánunk biztosítani Vasvár alkotó 
kedvű fiataljainak, hogy munkáikból egy kis ízelítőt megmu-
tathassanak nagyobb közönségnek is a "Vasvári Fiatal Alko-
tók Falán” a Nagy Gáspár Művelődési Központban. 
Hívjuk, várjuk mindazokat, akik szívesen megmutatnák 
fotóikat, festményeiket, bármely alkotásukat Vasvár közön-
ségének. Jelentkezni az intézmény közösségi oldalán, telefo-
non, e-mailen, vagy akár személyesen is lehet. Jelentkezz te 
is, mutasd be alkotásaidat!
Ezek a kis, kamara-jellegű kiállítások mindig a "nagy" kiállí-
tásainkkal azonos időben lesznek megtekinthetők.

Várjuk a jelentkezőket!!

Vasvári Könyvtár és
Művelődési Központ hírei

2025. január

Tartalom következő lapszámunkból:

Bali és a cibetmacska kávé
Sziget a világok között címmel tartott élménybeszámolót 
Nagy Tamás. A vasvári világutazó rendkívül élvezetes ve-
tített képes előadása Balira, az édenkert és az időtlen nyu-
galom szigetére repítette az érdeklődőket. A megjelentek az 
előadás után a Nagy Gáspár Művelődési Központban meg-
kóstolhatták - Tamás vendégszeretetének köszönhetően - a 
világ egyik legdrágább kávéját, a Kopi Luwakot. A még gyü-
mölcshúsos szemeket a cibetmacska fogyasztja el, aminek 
emésztőrendszerén végighaladva a kávé elveszti savasságát. 
Hogyan ízlett a kávé a vasváriaknak? Erre is választ adunk 
következő lapszámunkban.
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Mikulás-túra vasvári vendégszeretettel
A teljesítés feltétele: az 

Észak-Dunántúli Kupában kiírt 
túrák közül legalább nyolc ren-
dezvényen kell részt venni mind a 
hat vármegyében. Aki nem megy 
el mind a hat megyébe, annak 12 
rendezvényen kell részt venni, 
de egy megyéből csak négy tú-
rát lehet beszámítani. Összesen 

64 teljesítménytúra közül 
választhattak a program 
résztvevői. Az események 
közt egyesületünk három teljesítménytúrája is szerepelt.

Reggel 7 órától indult a rajt, mely egészen fél 11-ig 
tartott. A hosszú rajtidő amiatt volt szükséges, mert 
többen messziről érkeztek, mint például Budapestről 
vagy Dunaújvárosból, de összességében elmondható, 
hogy mind a hat vármegyéből voltak vendégek a vasvá-
ri, 15 kilométeres Mikulás-túrán.

Apró ajándékot kaptak a túrázók: egy kis madárelesé-
get, cinkegolyót a téli kerti vendégeknek.

A célban a túrázók átvehették a kupát és a Miku-
lás-túra kitűzőjét.

A program szervezése és a lebonyolítása összetett fel-
adat volt. Már december első hetében a tagság sütötte 

Advent harmadik vasárnapján közel 130 túrázó érkezett 
Vasvárra, a Mikulás-túrára, mivel a mi városunk adott 
otthont az Észak-Dunántúli Kupa díjátadó ünnepségé-
nek. A kupa célja, hogy hat vármegye (Fejér, Győr-Mo-
son-Sopron, Komárom-Esztergom, Vas, Veszprém, Zala) 
területén a tagszervezetei által rendezett teljesítménytú-
rák „turisztikai csomagba” kötésével ösztönözzék a ter-
mészetjárókat a rendszeres túrázásra az Észak-Dunántúl 
természeti értékeinek megismerésének lehetőségével.

Karácsonyváró I. Karácsonyváró II.
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a mézeskalácsot. Tomanóczyné Jeszt Katalin otthonában dí-
szítettük fel a sütiket egy hétfői estén. Miután végeztünk a dí-
szítéssel Kati sültkrumplis vacsorával is kínálta a társaságot. 
A beszerzéseket Horváth Ágnes és Molnárné Takács Erika 
intézte. Szintén Ági segített a rajtnál Smolczerné Edinával és 
Molnár Domonkossal együtt. Sejberné Marianna mindenütt 
segített. A cinkegolyókat Bogáti András túravezető vásárolta 
meg és ajánlotta fel, amiket Németh Angéla és a közösségi 
szolgálatot végző diákok: Barbalics Léna és Podobni Eszter 
csomagoltak. A tanulók a vendéglátásban is sokat segítettek. 
Kovács Tilda legalább öt adag friss pogácsát sütött. A Kiskö-
veshegy utcában Somogyi Krisztina, Molnárné Takács Erika 
és Molnár László, valamint a Mikulás fogadták a túrázókat.

„Én egy testhez álló feladatot kaptam és ennek nagyon örül-
tem. A rajt során segédkeztem. Kifejezetten élveztem, ahogy 
keresgéltem az előregisztráltak nevét a mappában. Sokat túrá-
zom és természetesen teljesítmény túrákon is részt vettem már. 
Viszont most alkalmam nyílt belelátni milyen háttérmunka 
zajlik egy túra indítása körül. Remélem a jövőben is tudok 
ilyen vagy ehhez hasonló feladatot ellátni.” – írta Molnár Do-
monkos, aki az egyesület sárvári tagja. Édesanyja, dr. Molnár-
né dr. Kronekker Zsuzsanna így látta a programot: „Az idei 
Mikulás-túrára végre sikerült segítőnek odaérnem, így nem 
maradtam ki egyesületünk társadalmi munkamegosztásából. 
Hajnali kelés, fagyos idő, téli útviszonyok sem riasztottak vissza 
az odautazástól. (Sárvárról indultunk a fiammal.) Kis késéssel 
meg is érkeztünk a megbeszélt helyszínre, ahol már várako-
zott egy korai lelkes túrázó. Gyors előkészületek és 7 órára már 

forró tea, kávé, gyümölcs, mézeskalács várta a regisztráción 
túljutott túrázókat. Nagyon hálásak voltak a büfé gazdag kí-
nálatáért és a kedves kiszolgálásért. Ínyenceknek tojáslikőrös 
kávékülönlegességgel is tudtunk szolgálni és nem bánták meg, 
akik megkóstolták, mert jobb kedvűen léptek ki a zimankós, 
kora reggeli utcára. Hálás vagyok, hogy én is részese lehettem 
egyesületünk kis szolgáló csapatának. Jó volt látni az össze-
fogást és a lelkesedést a többiek hozzáállásában. A szervezés 
és az előkészületek gigászi feladatai egyesületünk vezetőjének, 
Takács Juditnak a vállán voltak, de nem jöhetett volna létre ez 
a túra a sok önkéntes tag önzetlen segítőkészsége nélkül. Ta-
lán büszkén elmondhatjuk, hogy nagyon eredményes napot 
zártunk. Az biztos, hogy minden vendégünk jól érezte magát, 
így bízunk abban, hogy a vasvári vendégszeretet jó hírét az 
egész Észak-Dunántúlra elviszik a túrázók.”

Karácsonyváró III. Karácsonyváró IV.
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A 2025. esztendő elején érdemes felidézni XVI. Benedek 
pápa gondolatait a békéről, melyeket 2007. január 1-jére, 
a béke világnapjára fogalmazott meg. Azóta 18 év telt el! 
Megrázó tapasztalat olvasni ezeket a sorokat, írásának rész-
leteit, az azóta eltelt idő és események fényében, vagy in-
kább árnyékában. Mintha csak most írta volna!
Az emberi személy: a béke szíve

Az új év kezdetén szeretnék békét kívánni a nemzetek ve-
zetőinek, felelőseinek, minden jóakaratú embernek. E jókí-
vánsággal legfőképpen azokhoz fordulok, akik fájdalomban 
és szenvedésben élnek, akiket a fegyverek ereje és az erőszak 
fenyeget, akiknek semmibe veszik méltóságát, és emberi, il-
letve társadalmi értelemben is felszabadulásukat várják. Békét 
kívánok a gyermekeknek, akik ártatlanságuk révén jósággal 
és reménnyel gazdagítják az emberiséget, fájdalmukkal pedig 
arra ösztönöznek, hogy igazságosságot és békét teremtsünk. 
Éppen a gyermekekre gondolva, különösen azokra, akiknek 
jövőjét lelkiismeretlen felnőttek gonoszságai és visszaélései 
árnyékolják be, azt szeretném, hogy a béke világnapja alkal-
mával figyelmünket e témára irányítsuk: Az emberi személy: a 
béke szíve. Meg vagyok győződve arról, hogy az ember iránti 
tisztelettel lehet előmozdítani a békét, és a békét építve lehet 
megteremteni a hiteles, teljes humanizmus előfeltételeit. Így 
készítünk elő derűs jövőt az új nemzedékek számára.
Az emberi személy és a béke: ajándék és feladat 

A Szentírás ezt mondja: „Isten megteremtette az embert, 
saját képmására, az Isten képmására teremtette őt, férfinak és 
nőnek teremtette őket” (Ter 1,27). Mivel az egyén Isten képére 
és hasonmására teremtetett, személyes méltósággal rendelkezik; 
nem csupán valami, hanem valaki, képes arra, hogy megis-
merje, uralja és szabadon ajándékozza magát, és közösségre 
lépjen másokkal. Ugyanakkor kegyelmi úton a Teremtőjével 
való szövetségre hivatott és arra, hogy azzal a hittel és szeretet-
tel válaszoljon neki, amellyel senki sem válaszolhat helyette. E 
csodálatos látószögből nézve érthető az az emberre bízott fel-
adat, hogy egyre érettebben tudjon szeretni, és előremozdítsa 
a világot, megújítva azt az igazságosságban és a békében. Szt. 
Ágoston ezt tanítja egyik kifejező összegzésében: „Isten, aki 
nélkülünk teremtett meg minket, nem akart nélkülünk üdvö-
zíteni minket.” Minden embernek kötelessége tehát, hogy tu-
datosítsa magában: léte ajándék és egyben feladat.
Az élethez és a vallásszabadsághoz való jog

A személyt nem kezelhetjük kedvünk szerint, mert a Teremtő 
képmását tükröző ember méltóságát tisztelnünk kell. Aki na-
gyobb politikai, technológiai, gazdasági hatalommal rendelke-
zik, nem használhatja azt fel arra, hogy megsértse a nála kevésbé 
szerencsések jogait. A béke ugyanis mindenki jogainak tiszte-
letben tartásán alapul. Ennek tudatában az Egyház kiáll minden 
emberi személy alapvető jogainak védelmében. Kiváltképpen 
megköveteli minden egyes ember életének és vallásszabadságá-
nak tiszteletét. Az élethez való jog tiszteletben tartása sarkala-
tos pont, döntő jelentőségű annak minden szakaszában: az élet 
ajándék, mely felett a személy nem rendelkezik teljes mértékben. 
Ugyanígy a vallásszabadság jogának elismerése az emberi lényt 
olyan természetfeletti Valósággal kapcsolja össze, amely kivonja 

az emberi önkény alól. Az élethez való jog és az istenhit szabad 
megvallásának joga nem áll az ember hatalma alatt. A békéhez 
világosan el kell különíteni azt, ami fölött rendelkezünk, attól, 
ami fölött nem: így elkerüljük az elfogadhatatlan beavatkozáso-
kat azokba az értékekbe, melyek az ember sajátja.

Ami az élethez való jogot illeti, szóvá kell tennünk azt a gyalá-
zatot, amit társadalmunkban művelnek: egyrészt áldozataikat 
szedik a fegyveres összetűzések, a terrorizmus és a különféle 
erőszakos cselekmények, másrészt csendesen bár, de emberé-
leteket követel az éhezés, az abortusz, az embriókon végzett 
kísérletek és az eutanázia is. Hogyan is ne látnánk ebben egy 
béke elleni merényletet?

Az abortusz és az embriókon végzett kísérletek kifejezett ta-
gadását jelentik a másik iránti befogadó magatartásnak, ami 
viszont elengedhetetlen a tartós békekapcsolatok építéséhez. 
Ami pedig saját hitünk szabad kinyilvánítására vonatkozik, a 
béke hiányának más aggasztó jeleit a világban azok a nehézsé-
gek mutatják, amelyekkel keresztény és más vallású hívők ta-
lálkoznak, amikor nyilvánosan és szabadon ki akarják fejezni 
vallási meggyőződésüket. Különösképpen a keresztényekről 
szólva fájdalommal kell kiemelnem, hogy őket olykor nem csu-
pán akadályozzák, hanem némely államban egyenesen üldözik, 
és a közelmúltban a féktelen erőszak tragikus cselekedeteinek is 
tanúi lehettünk. Vannak olyan diktatúrák, melyek mindenkire 
egyetlen vallást kényszerítenek rá, míg más kormányok közö-
nyösségükkel nem erőszakos üldözést folytatnak, hanem kultu-
rális szinten szisztematikusan gúnyolják a vallásos meggyőző-
dést. Mindkét esetben alapvető emberi jog sérül, és ez károsan 
hat vissza a békés együttélésre. Ennek eredménye pedig nem 
lehet más, mint egy negatív békekultúra és mentalitás.
Az Egyház az emberi személy természetfeletti létének vé-
delmében

Végül szeretnék nyomatékos felhívást intézni Isten népé-
hez, hogy minden keresztény kötelezze el magát, hogy a béke 
fáradhatatlan munkása és az emberi személy méltóságának, 
illetve elidegeníthetetlen jogainak bátor védelmezője legyen. 
A keresztény ember hálás az Úrnak azért, hogy meghívta őt 
Egyházába, mely a világban „az emberi személy természetfe-
letti létének jele és védelmezője”, és nem fárad bele, hogy kérje 
tőle a békét, ezt az alapvető kincset, mely olyannyira fontos 
mindannyiunk életében.

Jézus kinyilatkoztatta nekünk, hogy „Isten szeretet” (1Jn 4,8), 
és hogy minden ember legnagyobb hivatása a szeretet. Krisz-
tusban megtalálhatjuk a legfőbb értelmét annak, hogy az embe-
ri méltóság töretlen szószólói és a béke bátor építői legyünk….

A Béke Királynőjéhez fordulok lankadatlan imámmal az 
egész emberiségért, Jézus Krisztusnak „a mi békénknek” (Ef 
2,14) Édesanyjához, akire – bár veszélyek és problémák között 
– reményteli szívvel tekintünk. Mária legyen, aki megmutatja 
nekünk Fiában a békéhez vezető Utat, és világosítsa meg látá-
sunkat, hogy az Ő arcát tudjuk felismerni minden ember arcá-
ban, az emberben, aki a béke szíve.
(A teljes írás itt olvasható: https://www.vatican.va/content/
benedict-xvi/hu/messages/peace/documents/hf_ben-xvi_
mes_20061208_xl-world-day-peace.html)

Új esztendő:Vajon a béke útján haladunk?
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Január 1-én Dicsőítés lesz, ami csak online követhető a plé-
bánia facebook oldalán.
Január 3-án, Elsőpéntek, egész napos szentségimádás. 
Január 11-én Bérmálási felkészítés lesz.
Január 13-án Fatimai engesztelési imádság.
Január 15-én Dicsőítés a templomban.
Január 17-18-án folyamatos szentségimádás.
Január 18-án gitáros mise.
Január 25-én Elsőáldozók szüleinek felkészítése.
Köszönünk minden jólelkű, pénzbeli és tárgyi adományt, amit 
egyházközségünk részére felajánlottak, az önkéntes munkát, 
amivel sokan segítették plébániánk mindennapi működését, 
rendezvényeinket. A sok-sok imát papjainkért és egymásért.
Kegyelmekben gazdag, boldog újesztendőt kívánunk minden 
olvasónak.

Egyházi hírek

2024. december 1-én, 
életének 73. évében elhunyt 

Hittig Gusztáv
Hittig Gusztáv adományaival támogatta egyházközségün-
ket, 2021-ben a vasvári plébániának ajándékozta Szent István 
és Boldog IV. Károly csontereklyéjét, valamint Jézus Krisztus 
hármas ereklyéjét (bölcső, korbácsolási oszlop, szent sír). Az 
ereklyéket kérésére és szervezésével az 1Úton zarándoklat ke-
retében hozták a zarándokok Vasvárra és a Nagyboldogasszony 
búcsú ünnepi nagymiséjéhez kapcsolódóan fogadta az egyház-
község plébániatemplomunkban.
Az ereklyék a Szent Domonkos ol-
tár közelében kerültek elhelyezésre, 
ahol méltóképpen leróhatjuk tisz-
teletünket irántuk és imádkozha-
tunk közbenjárásukért. 
A Károly Király Imaliga Magyar-
országi Tagozatának alapítójaként jelentős szerepet vállalt IV. 
Károly boldoggá avatásának előkészítésében. Miután átadta a 
stafétabotot a szervezet vezetésében, annak ügyét továbbra is 
szívén viselte. Ezért tartotta fontosnak, hogy az ereklyék lakóhe-
lyéhez, Nagymizdóhoz közeli, méltó helyen találjanak otthonra.
Hálásak vagyunk nagylelkű adományáért, emlékezzünk meg 
róla imáinkban!
Adj neki Uram, örök nyugodalmat!

Baranyai Gábor
világi elnök

Dr. Székely János megyéspüspök és Hittig Gusztáv.

Vasváron járt a Mikulás
Fotó: Laki László
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„A hit védelme és a szegények szolgálata.”
Jelmondatunk nem vált idejét 
múlttá, hiszen napjainkban 
ugyanolyan fontos a hit védel-
me, amelyet ma példamuta-
tásunkkal, a bajbajutottakhoz 
való odafordulásunkkal, szere-
tetünkkel próbálunk szolgálni.
2024-ben is folytattuk a te-
vékenységünket többnyire a 
megszokott, hagyományos 
formában. 
Tagjaink és további segítőink 
önkéntesként, anyagi ellen-
szolgáltatás nélkül végezték a 
munkát.

Milyen módon tudtunk segítséget nyújtani? 
– Az érdeklődők havonta kétszer térítésmentesen választ-

hattak a raktárban lévő ruhákból, cipőkből és egyebekből 
(konyhai eszközökből, lakástextilből, könyvből). Egyé-
ni megkeresések esetén külön kéréseket teljesítettünk, 
a rászorulók más időpontban is hozzájuthattak adomá-
nyokhoz. A felajánlott adományokat szintén átvettük a 
nyitvatartási időn kívül, egyeztetett időpontban. Kérésre 
házhoz vittünk adományt, illetve át is vettünk az adomá-
nyozó lakásán.

– A kapott élelmiszer adományokból folyamatosan támo-
gattuk a segítségért hozzánk fordulókat. 

– Húsvét előtt 14 családot segítettünk tartós élelmiszer cso-
maggal.

– Augusztusban tanszercsomagot osztottunk. 25 családot 
támogattunk, ez 49 gyermeket érintett. A helyi általános 
iskolának is adtunk át füzeteket. 

– December 7-én tartottuk a hagyományos karácsonyváró 
rendezvényünket. Célunk volt a közös ünneplés, hogy 
örüljenek egymásnak az ismerősök, sor kerüljön kelle-
mes beszélgetésekre. Mindezt szebbé tette az Őszirózsa 
Dalkör kedves műsora, illetve egy szerény vendéglátás. 
Ezúton is köszönöm azoknak, akik jelenlétükkel megtisz-
teltek bennünket. A karácsonyváró számunkra is ünnep, 
sokkal inkább öröm, mint feladat. A rendezvényt a Nagy 
Gáspár Művelődési Központ a helyszín biztosításával tá-
mogatta, az intézmény dolgozóinak segítőkészsége jelen-
tősen hozzájárult a sikeres szervezéshez. Köszönet érte! A 
finom estebédet a Castello Bistro szállította, köszönöm a 
készséges munkájukat, segítségüket.

– Az adventi időszakban 180 tartós élelmiszereket tartalma-
zó csomagot kézbesítettek a csoport tagjai idős egyedül-
álló személyek, illetve családok részére. További 50 élel-
miszercsomag került kiosztásra karácsony előtt.

– Néhány tagunk a látogatásával segítette az idős embereket, 
illetve a környezetében fizikai segítséget is nyújtott idős, 
rászoruló személyeknek.

– Szükség szerint részt vettünk a város szociális jellegű fel-
adatainak megoldásában.

– Segítettünk a városi adventi vasárnapok lebonyolításában.
– Az egyházközösség rendezvényein jelentős számban részt 

vettek a tagjaink. A részvételen kívül jellemző volt a ren-
dezvény megvalósításának a segítése.

Köszönjük támogatóinknak a segítséget, amivel hozzájá-
rultak a fentiek megvalósításához! 

– Legjelentősebb támogatónk Vasvár Város Önkormány-
zata. A pénzbeli támogatáson kívül biztosította a helyet 
a tevékenységünk folytatásához és több egyéb segítséget 
is nyújtott.

– Anyagi támogatást kaptunk a segítő tevékenységünkhöz 
ezen cégektől: Castrum Ferreum Zrt., CO-OP Vasvár 
Kft., Miell Quality Kft., Panaco Hungária Kft., PNH 
Kft., Vasvári Patika Bt. (Szentháromság Gyógyszertár)

Továbbra is hívtuk és fogadtuk a közösségi szolgálatot teljesítő 
középiskolásokat. 2024-ben három középiskolás tanuló vég-
zett a csoport keretein belül több-kevesebb munkát.
December 12-től 17-ig jelen voltunk a Sparban az „Adni 
Öröm” adománygyűjtési akció keretében. Nagyon sok jó em-
berrel találkoztunk, akik tartós élelmiszert ajánlottak fel olyan 
céllal, hogy azt közvetítsük a rászoruló emberek számára. Meg-
annyian gondoltak rá, hogy mindenki kerülhet nehéz helyzet-
be és olyankor minden segítség jól jön. December 2-17-ig a 
Máltai Szeretetszolgálat adománykártyáinak megvásárlásával 
is lehetett adományozni szintén a Sparban, ezúton is sokan 
jótékonykodtak. Köszönet és hála minden adományozónak!

Az alábbiak a következő időszakra érvényesek:
Havonta kétszer a meghirdetett időben nyitva vagyunk a kör-
ház földszintjén. 
Nyitvatartási idők:

• Minden hónap utolsó hétfőjén 15.00 órától 16.30 óráig. 
• Minden hónap második péntekén 15.00 órától 16.30 óráig.

A következő aktuális időpontot mindig közzéteszem a rak-
tárunk ablakán kiírással, illetve a csoport facebook oldalán.
Javaslom, éljenek a lehetőséggel, jöjjenek a nyitvatartási idők 
alkalmával! 
Továbbra is érvényes, hogy egyéni megkereséseket is foga-
dunk. A Facebook felületen megjelenő megkeresésekre vá-
laszolok, de akár a lakókörzetükben élő máltai tagot is felke-
reshetik.
Kérném, aki úgy érzi, hogy a Máltai Szeretetszolgálat is tud-
na enyhíteni az aktuális gondjain, keressen meg bennünket! 
Egyik lehetőség, hogy engem (Unger Józsefné csoportvezető) 

A Máltai Szeretetszolgálat tevékenységéről
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Az otthon melegét hozta el a Nádasdi Evangélikus Diakó-
niai Központ vasvári bentlakásos intézménye, a Tölgyfa 
Idősek Otthona a lakói számára a szabadtéri karácsonyi 
ünnepséggel. Változatos műsorokkal, megható beszédek-
kel, Koczor György lelkész áldásával készültek az ünnepre.

- A gazdasági vezetőnkben fogalmazódott meg a gondo-
lat, hogy vigyük ki a szabadba a karácsonyi ünnepségünket 
– kezdte a beszélgetést Goda Ilona intézményvezető. - Az itt 
lakók ide jönnek haza, éppen emiatt is tartottuk fontosnak, 
hogy közösségépítő adventi rendezvényünkkel az otthon han-
gulatát beemeljük az intézmény falai közé. Az udvaron kará-
csonyfát helyeztünk el fényfűzérekkel, mécsesekkel. Az ünnepi 
eseményünk színházi előadással kezdődött a könyvtárszobá-
ban. Innen mentünk ki együtt a szabadba, ahol a diakóniai 
lelkészünk áldása után meggyújtottuk a gyertyákat, majd a he-
lyi daloskör karácsonyi műsorát hallgattuk meg. Falatkákkal 
és meleg punccsal vendégeltük meg a jelenlévőket – nyújtott 
tájékoztatást Goda Ilona, akit az intézményről is kérdeztünk.

- 2023. januárjában született döntés arról, hogy a korábban 
négy helyen működő integrált intézményt – amelynek köz-
pontja Szombathelyen, a Gagarin úton van – részben a Ma-
gyarországi Evangélikus Egyház, részben pedig a megyei kato-
likus egyház veszi át. Az evangélikus egyház fenntartása alá a 
vasvári és az oszkói intézmény került. Az átvétel folyamatával 

telt el a 2023-as esztendő. A működést egy éve januártól a Ná-
dasdi Evangélikus Diakóniai Központ látja el, aminek a Ma-
gyarországi Evangélikus Egyház a fenntartója. A két intézmény 
– a vasvári és az oszkói - különböző adottságokkal rendelkezik, 
külön telephelyen található, azonban a szakmai munka egyfor-
mán minőségi. A vasvári intézményt 110 fővel vettük át. Száz 
fő tartósan bentlakásos, míg 10 fő átmeneti, egy évre szóló 
ellátott. Májusban volt 20 éve annak, hogy felépült az otthon. 
Immár elkerülhetetlenné vált a konyha felújítása új gépekkel: 
egyebek mellett kalapos mosogatógéppel, nagy teljesítményű 
sütővel, gázzsámollyal krumpli koptatóval, szeletelő géppel és 
egyéb apró eszközzel láttuk el a helyiséget. Szükségessé vált az 
informatikai fejlesztés is, mivel csak iroda részen volt net, a 
nővérszobákban már nem, a hálózat kiépítése mellett emellett 
eszközbeszerzés is történt. A konyhai és informatikai fejlesztés 
közel 20 milliós beruházás volt, amit pályázati- és saját forrás-
ból finanszíroztunk. Január első napjaiban mosodát is kiala-
kítottunk modern mosógéppel, szárítógépekkel, vasalógéppel 
és varrógéppel. Igény volt egy fedett dohányzó kialakítására, 
emellett elektromos moped parkolót is létrehoztunk töltőpon-
tokkal, ami fedett és térköves. Gépjárművet szereztünk be az 
étel Oszkóba szállítása érdekében. Új betegszobát alakítottunk 
ki, a régebbi helyiségben pedig plusz négy fő számára bent-
lakást biztosítunk 2025-ben. Foglalkoztató konyhát alakítot-
tunk ki új burkolattal, sütővel. A beköltözött hölgyek számára 
ugyanis fontos volt, hogy meg tudják vendégelni egymást a 
saját süteményeikkel. Az első sütés már megtörtént karácsony 
előtt, amire nagy örömmel készültek. Emellett irodákban bur-
kolatot cseréltünk, festettünk – ismertette Goda Ilona, majd a 
humán erőforrás kapacitásról és terveikről érdeklődünk. 

– Most teljes a létszámunk. Számos elképzelésünk van a jö-
vőre nézve. Tervezzük, hogy minden évben öt szobát újítunk 
fel burkolat- és 
bútorcserével, 
festéssel együtt. 
Így 10 év alatt 
végére is érünk 
a szobafelújítá-
soknak.

Karácsony az idősek otthonában

próbálnak meg elérni. Lehetőségek: a csoport Facebook olda-
lán üzennek vagy e-mailt írnak (ungerne.margit@gmail.com). 
Amennyiben valakiről tudják a közvetlen környezetükben 
vagy ismeretségi körükben, hogy a Máltai Szeretetszolgálat 

tagja, akkor őt is megkereshetik 
a problémájukkal. Akár a szom-
szédjuk vagy ismerősük problé-
máját is jelezhetik számunkra.
Igaz, a lehetőségeink korlátozot-
tak, hiszen mi nem intézmény 
vagyunk, hanem egy önkéntes 
csoport, de válasz vagy segí-
tő próbálkozás nélkül egyetlen 
megkeresést sem hagyunk.
Szeretnénk kérni minden ado-
mányozót, hogy csak olyan dol-
got ajánljon fel, amit önmaga is 
használna még, csak éppen fe-

leslegessé vált a számára, de az nem elavult holmi. Fontos, 
hogy a felajánlott ruhák, cipők stb. tiszták legyenek! Ugyanis 
az adomány egy másik EMBERHEZ fog kerülni, nekik sem 
jó bármi! Ezenkívül kérem, hogy a velünk történő egyeztetés 
nélkül ne hagyjanak adományokat az ajtó előtt! Ezzel kelle-
metlenséget okozhatnak a körházban lakók számára.
A kéréseink vonatkozásában köszönjük a megértésüket.
Magam és csoporttársaim nevében minden kedves vasvári-
nak kívánok a 2025. évre sok örömet és jó egészséget, Isten 
áldása kísérje az 
életüket!

Unger Józsefné
a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat 
Vasvári csoport-

jának vezetője
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Egyéni Vállalkozók – Cégek – 
Mezőgazdasági Vállalkozók 

Teljes Körű Könyvelése
Bérszámfejtés

Adóbevallások Készítése
Szakmai Tanácsadást

MI NEM BONYOLÍTJUK AZ ÜGYEIT, HANEM 
MEGOLDJUK A PROBLÉMÁIT!

KERESSEN BENNÜNKET BIZALOMMAL!

Győrvári Kaczor Kft.
9800 – Vasvár, Vasvári Pál utca 11 / B

Mobil: +36 70 425 57 58
Email: kaczor.konyveloiroda@gmail.com
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Tájékoztatjuk a tisztelt lakosságot, 
hogy a szelektív hulladékot 2025-
ben minden hónap első péntekjén 

szállítják el.

ÁLLÁSHIRDETÉS!
Temetkezési vállalkozásunk férfi 

munkavállalót keres fizikai munkára.
Érdeklődni lehet:

Tel: 0630/3408733
Vasvár, Esze Tamás u. 6.

Előzetes
Az Atroplusz Kft. példás tisztaságú iskolai konyhá-
jában jártunk, ahol komoly korszerűsítés történt. 
A beruházás eredményét Tóth Balázs polgármester 
is megtekintette, mivel a cég által előfinanszírozott 
összeget idővel a város állja, s így mindezek a város 
tulajdonába is kerülnek. Rendkívül fontos, hogy az 
iskola diákjai számára az étel a lehető legjobb és leg-
korszerűbb körülmények között készüljön el. Számos 
fejlesztés történt, amiről részletes, képes tájékoztatást 
következő lapszámunkban adunk közzé.
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Ezredes Kávéház
Történetek és versek gidrán lo-
vainkról és házi kedvenceink-
ről címmel tartottak könyvbe-
mutatót a Békeházban. A kötet 
szerzői: Gellérfi Zsuzsanna és 
Gellérfi József.
Az olaszfai Gellérfi Zsuzsan-
nával, gidrán lótenyésztővel, 
versíróval, színjátszóval Gergye 
Rezső, Bessenyei György-díjas 
népművelő beszélgetett. 

A könyv a 
vasvári Ezre-
des Kávéház-
ban megvásá-
rolható.

Könyvbemutató

Fotó: 
Laki László


